
Protokół Nr XXXII/16 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 
 

Otwarcie obrad – godz. 15.09 
Zamknięcie obrad – godz. 17.12 
 
Ad. 1 
 
Obrady XXXII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych 
i przybyłych gości.   
 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 12 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał r. Pawła Wielgusa. 

 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 19 grudnia 2016 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 12 radnych: za - 12     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5   
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi i propozycje do proponowanego porządku obrad. 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - poinformował, że musi być opracowane studium dla projektu budowa kanalizacji 
sanitarnej wraz z przyłączami dla m. Radkowa. Studium było opracowane i było uzyskane 
pozwolenie budowlane ale na skutek zmian w zakresie ocen oddziaływania na środowisko i 
w zamiarze projektowym połączenia ulic Leśnej, Polnej i Grunwaldzkiej te obszary muszą 
zostać ujęte w jednym studium bo wyniki oddziaływania na środowisko nie do końca są 
spójne. W związku z powyższym Burmistrz  wniósł o zdjęcie z porządku obrad w pkt. 8 
DRUKU NR 6 tj; projektu uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o 
dofinansowanie, przyjęcia do realizacji określonego w Studium Wykonalności 
przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami dla m. Radkowa ul. 
Grunwaldzka, Leśna, Polna (etap V,VI, VII) oraz akceptacji założonych w nim planów 
taryfowych wraz z ewentualną wieloletnią prognozą dopłat do  taryf”. Burmistrz 
poinformował, że w pierwszej dekadzie zostanie zwołana sesja nadzwyczajna w sprawie 
uchwalenia w/w projektu uchwały. 
 
O godz. 1514 liczba radnych zwiększyła się do 13 - w sesji uczestniczy r. K. Przybycień. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zmiany 
zgłoszonej przez Burmistrza. 



Głosowało 13 radnych: za - 13     przeciw - 0        wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
O godz. 1520 liczba radnych zwiększyła się do 15 - w sesji uczestniczy r. A. Rakowska i r. B. 
Kopalko. 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 1 
grudnia 2016 roku do 28 grudnia 2016 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).   
 
J. Gorczycki - zapytał, dlaczego osoby z terenu Gminy pracujące w Czechach nie otrzymały 
zasiłku Rodzina 500+. 
 
B. Jerzyk - Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej  wyjaśniła, że oczekiwanie 
na wypłaty świadczeń 500+ dla osób pracujących poza granicami państwa, w którym mają 
zastosowanie przepisy o koordynacji systemów zabezpieczenia społecznego nie jest zależny 
od OPS. OPS przekazuje wniosek wraz z dokumentacją Marszałkowi Województwa, który 
ustala i wydaje stosowną decyzję w sprawie. OPS oczekuje na decyzję od Marszałka o 
przyznaniu świadczenia. 
 
Burmistrz - dodał, że jest realizowanych wiele programów przez OPS i w wielu programach 
Gmina może absorbować własne środki aby przyśpieszyć wypłaty. Gmina nie ma wpływu na 
świadczenia w programie 500+. 
 
Ad. 7 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie za rok 2016 z zakresu zgłoszonych wobec Gminy Radków 
żądań związanych z uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
oraz wydanych decyzji ustalających opłaty planistyczne (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań.  
 
O godz. 1624 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz.1635 Przewodniczący RM wznowił obrady 
 
Po wznowieniu obrad głos zabrał Burmistrz który poinformował, że Gmina otrzymała decyzje 
dzięki Ministerstwu Spraw Wewnętrznych i Administracji i Urzędowi Wojewódzkiemu na 
budowę chodnika w Wambierzycach przy ul. Łukowej i Objazdowej oraz będzie realizowana 
budowa dużego i nowoczesnego parkingu na wjeździe do Wambierzyc. Zostanie ogłoszony 
przetarg na remont drogi przy ul. Objazdowej i Franciszkańskiej, co zakończy Centrum 
Wambierzyc zgodnie z programem „Najciekawsze wsie europejskie”. 
 
Ad. 8 
 
DRUK NR 1 w sprawie przyjęcia Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Radków 
na lata 2017- 2025 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 



 K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za - 15        przeciw - 0          wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 w sprawie uchwalenia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017 oraz Miejsko-Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały.  
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za - 15        przeciw - 0            wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 3 o zmianie uchwały w sprawie opłaty za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w przedszkolu publicznym i oddziałach przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Radków 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za - 15        przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 4 o zmianie uchwały Nr XII/63/11 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 22 lipca 
2011 roku w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi 



opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 
pobierania tych opłat     
   
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego po zapoznaniu się z 
opiniami pozostałych Komisji RM pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały : 
Głosowało 15 radnych: za - 15        przeciw - 0         wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 5 w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej na rok 2017 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za - 15         przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 7 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  



J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za - 15         przeciw - 0        wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 8 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2016 rok  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.   
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za - 15        przeciw - 0        wstrzymało się - 0. 
 
 
Ad. 9 
 
J. Gorczycki – radnego niepokoi brak zapisu w WPI zadania wodociągowania Małego 
Tłumaczowa. Zapytał, czy w przyszłym roku zostanie wpisane dofinansowanie na to zadanie.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy jest przygotowanych i zarejestrowanych 
projektów na wartość około 38 mln a budżet został przyjęty na poziomie 35 mln. Nie można 
wpisać do planu i Wieloletniej Prognozy Finansowej zadań, które na starcie zostaną 
zdyskwalifikowane z powodu braku środków w budżecie. W Tłumaczowie będzie 
realizowana inwestycja za 8,5 mln na którą Gmina musi posiadać środki finansowe, projekt 
zostanie przygotowany do następnego naboru, który odbędzie się w II połowie 2017r. 
  
Ad. 10 
Nie było.    

 
Ad. 11 
Nie zgłoszono. 
 
Ad. 12 

 
Burmistrz - złożył na ręce Barbary Siemczonek radnej powiatowej podziękowania dla 
Starosty i Zarządu Powiatu Kłodzkiego za zrealizowanie kolejnego wniosku do projektu na 
budowę odcinka drogi powiatowej między drogą na Kamieniec a Ścinawką Dolną. Gmina 
współuczestniczy w realizacji tego projektu dofinansowując kwotą 120 tys. a pozostałą część 
około 600 tys. dofinansuje Ministerstwo Administracji. 
 
B. Siemczonek - podziękowała i zapytała, czy Burmistrz dofinansuje w 2017r. z budżetu 
Gminy remont odcinka drogi Ścinawka Średnia – Słupiec.  



 
Burmistrz - odpowiedział, że zostało wysłane pismo do Pana Marchewki członka Zarządu 
Powiatu z propozycją dofinansowania przez Gminę 20% na remont tej drogi. 
 
B. Siemczonek - radna będzie pilotować tę sprawę aby droga w 2017 roku była 
remontowana. 
 
Burmistrz - poinformował, że rok 2016 był trudny ale bardzo dobrym rokiem dla gminy, 
budżet osiągnął bardzo wysoki poziom. Podziękował wszystkim za współpracę i pracę na 
rzecz Gminy. Nowym trudnym wyzwaniem w roku 2017 będzie reorganizacja pionu oświaty 
oraz szereg realizowanych programów na rzecz Gminy. Burmistrz złożył wszystkim życzenia 
z okazji Nowego Roku. 
 

Ad. 13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
Protokołowała:             Przewodniczący RM w Radkowie 

Lucyna Połowczuk            Stanisław Hajłasz 

                                              
                                                                                                                                                                                                                                                                                        


